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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak ,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgy űlésről szóló 2012. évi XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli

választ igénylő kérdést kívánok intézni a nemzeti fejlesztési miniszterhez, mint a tárgyba n

illetékes minisztérium irányítójához

„Lesz-e újra kompközlekedés Tiszakóród és a kárpátaljai Mezóvári között?„

címmel.

Tisztelt Miniszter Asszony!

2013 márciusában az ukrán külügyminisztérium – a tárcaközi egyeztetések sikere s

lezárulta után – hét új határátkel őhely megnyitásának támogatásáról adott tájékoztatást . Ezek

közül három Magyarország és Kárpátalja között fogja megkönnyíteni a határátkelést, ami

mindenképp támogatandó és üdvözlendő , hisz segíti az elcsatolt nemzetrészekkel val ó

gazdasági, társadalmi és turisztikai kapcsolatok újraindulását, illetve a régiók közötti

együttműködést .

A fenti téma szóba került legutóbbi kárpátaljai látogatásom során is, amikor Salamo n

Elemér, Mezővári polgármestere a következőkről tájékoztatott. Tiszakóród és Mez ővári

között 1945-ig kompközlekedés biztosította a két település és a környék magyarságána k

kapcsolattartását, ami a jelzett időpontban megszűnt és azóta sem állt helyre . Következésképp

a két település és a környék lakosai még ma is csak jelent ős kerülővel tudnak átkelni a

határon, ez a helyzet természetesen visszafogja az érintett települések fejlődését.



Egy, a Kárpát-medencei Magyar Képviselők Fóruma plenáris ülése által 2008-ban

elfogadott, a határ menti közlekedési infrastruktúra és tömegközlekedés-fejlesztés aktuáli s

kérdéseivel foglalkozó jelentés a két település viszonylatában meg is állapította, hogy a hatá r

jellege miatt amúgy is félszigetszer űen kitüremkedő periférikus Tiszakóródot jelentősen

visszaveti a közlekedési kapcsolat és az átkel őhely hiánya. A probléma megoldása érdekében

a jelentés egy Tiszakóród és Mez ővári közötti új Tisza-híd építését indítványozta . E

javaslattal kapcsolatban azonban azt is hozzáteszi, hogy „a megvalósítás esélye csekély és

időben távoli”, mivel nemcsak a két fél politikai szándékára, hanem politikai, társadalmi é s

gazdasági elemzésekre is szükség van .

E problémát hidalhatná át a két település között hajdanvolt kompközlekedé s

újraindítása, amely újra összekapcsolná az érintett térségeket, és jelent ősen hozzájárulhatna a

régió fejlődéséhez is .

A fentiek alapján kérdezem tehát Miniszter Urat :

Szándékában áll-e a Kormánynak új Tisza-híd építése vagy a hajdani

kompközlekedés újraindítása Tiszakóród és Mezővári között?

Amennyiben igen, milyen lépéseket telt eddig a Kormány e szándék megvalósítás a

érdekében ?

Amennyiben nem, milyen lépésekkel kívánják segíteni a régió fejlődését, az érintett

térségek kapcsolatainak erősítését?

Bízva abban, hogy a fentebb jelzettek az Ön számára is fontosak, az érintettekkel együt t

várom válaszát !

Budapest, 2013 . szeptember 3 .

Szavay István

Országgyűlési képviselő
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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